
41. Mednarodni obrtni sejem v Celju

414 Ventil 14 /2008/ 5

DOGODKI – POROČILA – VESTI

Sejem je odprl predsednik države
Danilo Türk. Med drugim je pouda-
ril, da je to sejem tudi sejem vrednot
in da sta podjetništvo ter podjetnost
dejavnosti, ki pomagata ustvariti
ustrezen in potreben razvoj, kar je
pogoj za še boljšo vkljuïitev v evrop-
ski prostor. Slavnostni govornik je bil
g. Miroslav Klun, predsednik Obrtne
zbornice Slovenije, ki je zelo pouda-
ril pomen obrti, malega gospodars-
tva in podjetništva za celotno go-
spodarstvo vsake države in tudi
Slovenije. Vladi je poslal poziv, naj
uredi davïno politiko do malih obrt-
nikov, naj jih z davïno zakonodajo
spodbuja k poveïevanju proizvodnje
in k zaposlovanju in ne obratno. Po
Klunovih besedah imamo v Sloveniji
veï kot 50 000 obrtnih delavnic, ob

koncu leta 2007 pa smo imeli 239
obratov na 10 000 prebivalcev.

Poleg omenjenih so na otvoritvi
spregovorili še gospodarski mini-
ster mag. Vizjak, minister za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehrano g.
Jarc, župan mestne obïine Celje
g. Šrot in direktor Celjskega sejma
mag. Pangerl, ki je izrazil posebno
zahvalo Obrtno podjetniški zbornici
Slovenije za dolgoletno in plodno
sodelovanje. Vsi govorniki so bili

enotnega mnenja, da je sejem obrti v
Celju izjemno pomemben dogodek
za samo mesto, regijo in za celotno
našo državo.

Poleg same predstavitve posameznih
razstavljavcev, kar je osnovni namen
sejma, je bilo v dneh trajanja sejma
veï kot 80 raznih prireditev, posve-
tov, sreïanj, okroglih miz, predavanj
in raznih drugih organiziranih do-
godkov. Tu naj omenim le sreïanja
predstavnikov sejma z delegacijami
iz Hrvaške, Bosne in Hercegovine,
Srbije, Makedonije, îrne gore, Av-
strije, Nemïije in Italije.

V okviru sejma je bila uradno odprta
sonïna elektrarna, ki jo je na streho
hale D postavilo podjetje Sol navitas.
Ob tem dogodku je bilo organizirano
tudi posvetovanje o sonïni energiji
kot viru prihodnosti, ki ga tako rekoï
še ne izkorišïamo. Na sploh pa je bil
ves ïas trajanja sejma velik pouda-
rek dan obnovljivim virom energije
in energetski uïinkovitosti. V hali
F1 smo si lahko ogledali številne
proizvajalce solarne tehnike, kole-
ktorjev sonïne energije, toplotnih
hranilnikov vode, toplotnih ïrpalk in
druge opreme za ïim bolj uïinkovito
izrabo energije, za manjše indivi-
dualne in tudi za veïje sisteme.

V Celju se je od 10. 09. do 17. 09.
2008 odvijal 41. Mednarodni
obrtni sejem (MOS), ki je bil po
številu razstavljavcev najveïji
doslej. Organizatorji ga uvršïajo
na prvo mesto med tovrstnimi
dogodki v jugovzhodni Evropi.
Razstavni prostor je velik 60 000
m2 pokritih in odprtih površin, na
katerih se je predstavljalo 1705
razstavljavcev iz 33 držav.

Slavnostni otvoritelj sejma MOS dr. Danilo Türk

Obisk sejma je bil množiÏen
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V tem kratkem poroïilu je treba pou-
dariti zelo aktivno dejavnost Obrtno
podjetniške zbornice Slovenije, ki
je organizirala veï prireditev v obli-
ki okroglih miz, namenjenih obrti
in malemu gospodarstvu. Tako naj
omenimo okroglo mizo o finanïni
nedisciplini, ki je moïno prisotna
med našimi podjetji in tudi obrtniki.
Treba pa je dodati, da je država naj-
veïji neplaïnik, kar obïutijo tudi
mala podjetja in obrtniki, ki so zelo
pogosto podizvajalci veïjim pod-
jetjem pri raznih delih, pridobljenih
z javnimi naroïili.

Prav tako je bila zelo zanimiva okro-
gla miza na tematiko o podjetništvu
z naslovom »Postani podjetnik«. Na-
menjena je bila predvsem mladim
ljudem, ki imajo idejo, pogum in spo-
sobnost ustanoviti, razvijati in vodi-
ti samostojno podjetje. Udeleženci
omenjene okrogle mize so dobili
veliko koristnih nasvetov.

Na letošnjem sejmu je bilo uvedenih
veï novosti. Ena od pomembnejših je

bilo Informacijsko središïe Korak, v
katerem so obravnavali številne stro-
kovne teme z vidika tehniïnih rešitev,
novosti in trendov v gradbeništvu.

Posebna pozornost letošnjega sej-
ma je bila namenjena tudi turisti-
ïnim vsebinam. Direktorat za turi-
zem pri Ministrstvu za gospodarstvo
je tako v sklopu aktivnosti sejma
organiziral sreïanje Strokovnega
sveta za turizem, generalni direktor
direktorata za turizem mag. Marjan
Hribar pa je kot gostitelj predstavil
tudi razstavni prostor Ministrstva za
gospodarstvo.

Ob zaprtju sejma je direktor družbe
Celjski sejem Franc Pangerl povedal,
da je letos v primerjavi s prejšnji-
mi leti sejem obiskalo veï poslovne-
žev, direktorjev iz Slovenije in tudi
iz tujine. Opozoril pa je, da so bili
posamezni razstavljavci strokovno
premalo pripravljeni. Pangerl tudi
ne razume, zakaj Gorenje in Merkur
nista sodelovala na MOS-u, saj je
Slovenija del globalnega trga.

Ob zakljuïku tudi mi lahko zapišemo
eno kritiïno misel. Zavedamo se, da je
organizacija sejma velik posel, ki mora
biti tudi s finanïnega vidika pravilno
voden in ovrednoten. Toda vseeno
moti, da je na obrtnem sejmu, kar Me-
dnarodni obrtni sejem v Celju vsekakor
je, prisotnih tako veliko trgovskih or-
ganizacij, ki s pravo obrtjo nimajo niï
skupnega. Po našem mnenju bi bilo tre-
ba pridobiti veï razstavljavcev, ki imajo
lastno proizvodnjo in po možnosti še
inovativno. Zavedamo se, da uspešna
mala slovenska podjetja pa tudi veï-
ja delajo predvsem za tuje tržišïe in
da slovenski individualni kupec zan-
je ni zanimiv. Ampak kljub temu bi
morali organizatorji razmisliti, da neka-
ko predstavijo tudi uspešne slovens-
ke obrtnike, podjetnike in podjetja,
ki so izjemno inovativna in uspešna
v svetovnem merilu in veïino svoje
proizvodnje izvozijo. Za samozavest
slovenske obrti in podjetništva bi to
bilo vsekakor koristno.

Prof. dr. Janez Tušek, 
Fakulteta za strojništvo Ljubljana


